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نماینده مردم همدان در مجلس شورای اسلامی؛

ی است 70 درصد از مشکلات شهر همدان مرتبط مسائل شهر
ســپهرغرب، گروه شــهر - طاهــره ترابی مهوش: 
درمجلــس  فامنیــن  و  همــدان  مــردم  نماینــده 
شــوراس اســامی بــا تأکیــد براینکــه بایــد همــه 
ظرفیت هــا و مدیران اســتان را برای حل مشــکات 
مــردم به میــدان بیاینــد، گفت: بیــش از 70 درصد 
شــهری  مدیریــت  بــه  همــدان  شــهر  مشــکات 
بــه  دلایــل  عمــده  بیــن  درایــن  کــه  برمی گــردد 
محدودیت هــای مالــی و قوانیــن دســت و پــا گیــر 

بازمیگردد.
روز یکشــنبه در صحــن شــورای اســامی شــهر 
و  هفتــاد  پوســتر  از  نمایــی  رو  درآئیــن  همــدان 
ســومین اجاس مجمع مشــورتی روسای شورای 
کانشــهر هاو مراکز اســتان که به میزبانی شــورای 
اســامی شــهر همدان در 24 و 25 مهرمــاه برگزار 
خواهد شــد، عباس صوفی،گفت: تحلیل اقدامات 
یکســاله منطقه و عملیــات طوفان الاقصی، مؤید 
ســخنان مقام معظم رهبــری مبنی بر نابودی رژیم 
صهیونیســتی اســت و رژیم صهیونسیتی در حال از 

بین رفتن است.
وی بــا بیــان اینکــه تحلیــل اقدامــات یکســاله 
منطقــه و عملیات طوفان الاقصی، مؤید ســخنان 
رژیــم  نابــودی  بــر  مبنــی  رهبــری  معظــم  مقــام 
صهیونیســتی اســت و رژیــم صهیونســیتی در حال 
از بیــن رفتن اســت،گفت: اقداماتی که در یکســال 
گذشــته شــاهد بودیــم ضعیف بــودن ایــن رژیم را 
نشــان می دهــد و درعیــن حــال بیانگر قــدرت برتر 
ایران و مقاومت است و درواقع رژیم صهیونسیتی 

در حال دست و پا زدن است.
صوفــی هیچ گاه ما با اختاف نظــر و القاء تفکر 
شــخصی نتوانســتیم به موفقیت دست پیدا کنیم 
اذعانکــرد: مــا حــق اختــاف نداریــم، هیــچ وقت از 
اختاف نتیجه نگرفته ایــم بنابراین اگر می خواهیم 

نتیجه بگیریم باید وفاق وهمدلی صورت بگیرد.
صوفی با اشــاره به اینکه یکســال از عمر شــورا 
باقی اســت و امیدواریم آنچه مــردم در دور بعدی 
انتخــاب می کنند برای جامعه مفید باشــد، خطاب 
به اعضای شــورای شــهر ومدیریت شهری،ابرازکرد: 
بایــد ازایــن فرصــت یــک ســاله صانیــه بــه ثانیه به 
عنــوان فرصت ها بــرای خدمت به مردم اســتفاده 

شود چرا که مردم مشکات زیادی دارند.
صوفــی بــا تأکیــد براینکــه باید همــه ظرفیت ها 
و مدیــران اســتان را برای حل مشــکات مــردم به 
میــدان بیایند، گفــت: بیش از 70 درصد مشــکات 
شــهر همــدان بــه مدیریــت شــهری برمی گــردد که 
درایــن بین عمده دلایل به محدودیت های مالی و 

قوانین دست و پا گیر بازمیگردد.
وی با تاکیــد براینکه ما به عنوان نماینده مردم 
و جایــگاه نظارتــی وظیفــه داریم این موضــوع را از 
همه مدیران مطالبــه کنیم،تصریح کرد: مهمترین 
موضوع شــهر همدان در حال حاضــر طرح جامع، 
ترافیــک، حمــل و نقــل و درآمــد شــهرداری و بعــد 
موضوعات کانِ شــهری اســت، بنابراین تصمیم بر 
این اســت که از همه ظرفیت ها برای توســعه شهر 

همدان استفاده کنیم.
صوفــی بــا بیــان اینکــه ســال 98 طــرح جامــع 
شــهر همــدان آمــاده تصویب بــود که مســتندات 
آن وجــود دارد اما چرا باید بــه دلیل اختافات این 
طرح مصوب نشــود؟، تصریح کرد: اگر طرح جامع 
شــهر همــدان در آن زمــان تصویب می شــد مردم 
می توانســتند بــا 350 میلیــون تومان تســهیات 
و بــدون پرداخــت یک ریال صاحب مســکن شــوند 
امــا امــروز مبلــغ تســهیات 500 میلیــون تومــان 
شــده اســت، و قیمت یک واحــد 100 متــری به کی 
و نمــی میلیــارد تومــان رســیده حال باید کســانی 
که نگذاشــتند ایــن طرح تصویب شــود حداقل در 

پیشگاه خداوند پاسخگو باشند.
وی با تأکید براینکه باید تکلیف طرح جامع شهر 
همــدان زودتر روشــن شــود، اظهارکــرد: در قانون 
جهــش تولید مســکن بــه گفته مدیرکل مســکن و 
شهرســازی اســتان، 50 هــزار نفر در شــهر همدان 
متقاضی ثبت نام کردندو درعین حال به ازآن مدیر 
درصد بازکردن مجدد ســایت 50 هــزار نفر دیگر به 
ایــن لیســت اضافــه خواهد شــد که باید بــرای این 

جمعیت زمین تأمین کنیم.
نماینده مــردم همدان و فامنیــن درخانه ملت 
ناتــرازی عرضــه و تقاضــا در بازار مســکن را موجب 
گرانی زمین و مسکن در همدان اعام کرد و گفت: 
متأســفانه اختــاف تفکــر باعــث شــد که بــا وجود 
اینکه در شــهر همدان زمین وجــود دارد به دنبال 
احداث شــهر جدید درکنــار مرکز دفــن زباله بروند. 
چرا وقتی ما زمین در شهر همدان وجود دارد باید 

درایستگاه تخلیه زباله شهرک بسازیم.
صوفــی تصریــح کــرد: بــا وزیــر و معــاون وزیــر 
شهرســازی جلســاتی داشــتیم و اصرار داریم زودتر 
طــرح جامــع همــدان مبتنــی بــر کار کارشناســی 

تصویب شود.
وی بــا بیــان اینکه دربعد گردشــگری بــه عنوان 
یگ ظرفیت نیز باید بگویم شهر جهانی یک ظرفیتی 
بــرای معرفــی و شناســاندن همدان به دنیاســت، 
افــزود: بــرای این ظرفیــت  نیــاز به زیرســاخت های 

گردشگری داریم.
نماینــده مــردم همــدان و فامنیــن درمجلــس 
شــورای اســامی بــا تاکیــد براینکــه همچنــان در 
همــدان دربحــث هتلینــگ و نیــز زیرســاخت هایی 
حمــل و نقلی همچــون فرودگاه و ریل با مشــکل 
مواجــه ایم گفت: برخی هــا خرده میگیرنــد که چرا 
علیرغــم وعده ها موفق بــه راه اندازی پروازها پس 
پروازهای حج نشــدید که درپاســخ بــه این عزیزان 
بایــد بگویــم فــرودگاه همــدان هیــچ امکاناتی در 
حــوزه لندینــگ ندارد و مــا آنچه که بــرای پروازهای 

حج استفاده کردیم تجهیزات به امانت گرفته شده 
از پایگاه نوژه بود.

صوفــی با بیــان اینکــه در حال ظرفیت ســازی و 
حل مشــکات فرودگاه همدان هستیم که در این 
راســتا جلســاتی با شــرکت های مختلف داشــتیم و 
نیــز مدیریت ارشــد اســتان داشــتیم خاطر نشــان 
کــرد: بازهم تاکید میکنم زیرســاخت های لازم برای 

توسعه گردشگری باید آماده شود.
وی افــزود: دربحث زیرســاختهای ریلی نیز بحث 
تکمیــل ایســتگاه راه آهن و جاده منتهــی به آن که 
بــه صورت نیمه کاره رها شــده را نیــز پیگیری کرد و 
پیمانکار قول داده ماه دیگر ایســتگاه افتتاح شود 
از طرفی ســکوی دوم ایســتگاه نیز استارت خورده 
که ما در امکان تردد دو قطار را به صورت همزمان 

داشته باشیم.
صوفی بــا تأکید براینکه توســعه شــهر همدان 
برای مــن از اهمیت بالایی برخورداراســت، تصریح 
کرد: برای رســیدن به توســعه باید کارهای بزرگ در 
دســتورکار اجرا قرار گیــرد بنابراین هرجا احســاس 
شــد نیــاز به کمک نمایندگان اســت اعام شــود تا 

پیگیری لازم صورت پذیرد.
وی با تاکیدبراینکــه ما درحوزه های مختلف نیاز 
به کار کارشناســی داریم، خطاب به شهردارهمدان 
گفت: راه و شهرسازی موظف است تمام زمین های 
محدوده قانونی شــهر را به شهرداری تحویل دهد 
فقط باید تیمی در شهرداری پیگیری کند که ما هم 

حمایت کنیم.
صوفی گفت: به مدیرکل راه و شهرسازی گفتیم 
هزینــه نهضت مســکن ملی را به شــهرداری بدهید 

که قبول کردند.
نماینــده مــردم همــدان و فامنیــن درمجلــس 
شــورای اســامی با بیان امروز یکی از دغدغه های 
مــن نگرانــی و اذیــت مــردم شــهر همــدان از بوی 
فاضاب در نقاط حاشــیه ای شــهر که باید توســط 
شــهرداری با پوشــش آنها یا شــرکت آب و فاضاب 
از طریق جداســازی فاضاب از آب رودخانه محقق 

شود.
نماینــده مــردم همــدان و فامنیــن در مجلس 
شــورای اســامی دربــاره کناگذر همدان نیــز تأکید 
کرد: درعلــم شهرســازی تعریف کنارگــذر کمربندی 
شهر الست که چگونگکی استقرارآن در طرح جامع 
شــهری بیان شــده حال آنکه طی ســنوات گذشته 
به اســم کنارگذر از 20 کیلومتری شهر جاده کشیده 
شــده کــه از آن بــه عنــوان کنار گــذر یاد می شــود 
حال آنکه در واقبع این جاده کنار گذر نیســت بلکه 
جاده ایســت کــه از 20 کیلومتری شــهر همــدان به 

غرب کشور می رسد.
صوفــی بــا تأکیــد براینکــه نبایــد همــدان را بــه 
بن بســت ببریــم، خاطرنشــان کرد: در طــرح جامع 
کنارگــذر در کمربنــدی شــهر آمــده اســت بنابرایــن 
موضوع کنارگذر باید از کمربندی شــهر انجام شود 

نه از 20 کیلومتری شهر همدان.
درادامه رئیس شــورای اسامی شهر همدان از 
برگزاری اجاس مجمع مشورتی رؤسای شوراهای 
در  مهرمــاه   25 24و  طــی  کانشــهرها  اســامی 
همــدان خبر داد و گفت: این اجاســیه با محوریت 
تبیین نقش شــوراهای اســامی در تصمیم ســازی 
شهری و با شعار »اتحاد و همدلی شوراها تضمین 

توسعه پایدار شهرها« برگزار می شود،
محمود مسگریان،افزود: امیدواریم شورا تا 13 
مرداد 1404 اهدافی را که در جهت توسعه متوازن 
شــهر دارد و بــا توجــه به اهــداف بودجــه مصوب 

شده، محقق کند.
مختلــف  کمیســیون های  اینکــه  بیــان  بــا  وی 
خــود  فعالیــت  طــول  در  همــدان  شــهر  شــورای 
توانســتند اقدامــات اثرگــذار و ارزنــده ای را انجــام 
دهند، خاطرنشــان کرد: نقــش نمایندگان مجلس 
در هم افزایــی و پیشــبرد اهــداف مدیریــت شــهری 

موثر است.
شــهردار همدان نیز ســید مســعود حســینی با 
اشاره به یانکه نخست خواستهه میدرست شهری 
از نماینــدگان اســتان تــاش بــرای ارتقــاء جایــگاه 
شهرداری هاست اذعان کرد: باید جایگاه شهرداری 

به عنوان نهاد حاکمیتی شناخته شود
وی بــا تاکید براینکــه براســاس قوانین موجود 
شــهرداری ها را بــه لحــاظ ســاختاری نهایــت در حد 
یک ســازمان فرعی در وزارت کشــور می دانند، ابراز 
کرد: خوشــبختانه در دولت جدید این امر در حوزه 
معاونت برگشــت و معاون عمرانی وزیر کشــور به 

عنوان رئیس سازمان شهرداری ها معرفی شد.
ســال  اینکــه  بــه  اشــاره  بــا  همــدان  شــهردار 
گذشــته براســاس همین مســئله چالشــی در بین 
شهرداری های کان شــهرها و سازمان شهرداری ها 
اختاف نظر پیش آمد و حتی کمی هم حاشیه ســاز 
شد،گفت: ســازمان شــهرداری ها اساسنامه ای که 
به مجلس ارســال  کرد، بر مبنــای توصیه هایی بود 
کــه ایــن نهــاد زیرمجموعــه وزارت کشــور باشــد و 

نقش سازمان فرعی را ایفا کند.
وی بــا اشــاره به اینکــه شــهرداران کانشــهرها 
نامــه ای را امضــا کردنــد و خدمــت شــهید رئیســی 
فرســتاند کــه شــهرداری ها جایگاه ویژه ای داشــته 
باشند، تشریح کرد: با معاون رئیس جمهور ) آقای 
مخبــر( هم جلســاتی داشــتند و عنــوان می کردند 
ســازمان شهرداری  در حد معاون ریاست جمهوری 
و نهــادی باشــد کــه جایگاه اصلــی خود را داشــته 

باشد.
حســینی افــزود: در شــرایط فعلــی کشــور اگــر 
ماحظــه ای در خصــوص بودجــه داشــته باشــیم 
 10 و  اســت  جــاری  بودجــه کل کشــور 90 درصــد 
درصــد عمرانی حــال آنکه با ایــن 10 درصد عمرانی 

نمی شود کاری انجام داد.
وی بــا اشــاره بــه اینکــه در شــهرداری ها قانون 
وجــود دارد کــه بایــد 40 درصــد بودجــه عمرانــی 
باشد،ابراز کرد: در شهرداری همدان میزان بودجه 
60 درصــد عمرانــی و 40 درصــد جــاری اســت ایــن 
درحایل اســتکه در شهرهایی مانند شیراز این عدد 
بالاســت و بیــش از 80 درصــد در بودجــه عمرانــی 
می رســد زیرا ارزش افزوده پرداختی به این شهرها 

بسیار بالاست.
حســینی با تاکید براینکه نوع نگاه دستگاه های 
حاکمیتــی، هیات دولت و هیات وزیــران و با توجه 
بــه ظرفیتی کــه در ایــن دوره مجلس ایجاد شــده 
نوید بخش اتفاقات خوبی است اذعان کرد: بیش 
از 40 نفر شهردار به عنوان نماینده انتخاب شدند 
بنابرایــن رئیــس مجلس نیــز به دنبال طــرح جامع 
اســت، اگر کار ساختاری حل شــود، بقیه مشکات 
هم حل می شــود و به نظرم راه توســعه کشــور از 

شهرداری ها میگذرد.
شــهردار همــدان بــا بیــان اینکــه شــهرداری ها 
می تواننــد در حــوزه سیاســت گذاری نقــش ویــژه 
داشــته ب و این موضوع به عنوان خواسته اصلی 
در حــوزه قانون گــذاری پیگیــری شــود اظهارکــرد: 
بایــد بــه حــوزه ســرمایه گذاری در شــهر بــه عنوان 

اصلی ترین موضوع توجه شود.
حســینی بــا بیــان اینکــه یکــی از کارهایــی کــه 
می توان انجام داد و پیشــنهاد می شــود این است 
که مراکز آموزشــی و رفاهی در ســطح وزارتخانه ها 
بــه همدان منتقل شــود، افــزود: این مهــم ارزش 
افــزوده بالایــی را بــرای شــهر همــدان بــه دنبــال 

خواهدداشت.
وی بــا بیــان اینکــه طی ماقاتــی که بــا برخی از 
وزرا از جملــه وزیر اقتصاد داشــتیم عنــوان کردیم 
حــق ارزش افــزوده  مدنظر بــه همدان برگــردد که 
دســتور هم داده شــد آمار ارزش افــزوده ای که در 
همــدان اخذ می شــود برای شــهرداری مشــخص 
کننــد اظهارکــرد: با پیگیــری در نهادهای زیردســتی 
امــا  می شــود  صــادر  دســتور  نیافــت؛  تخصیــص 
متاسفانه اتفاقی رخ نمی دهد درحالی که سهم ما 

از ارزش افزوده بالاست.
شــهردار همدان با تاکید براینکه فروشــگاه های 
بزرگــی داریم که در همــدان فروش هایی دارند اما 
بــه نام تهــران و شــهرهای دیگر فاکتور می شــود و 
اگر این احصا شــود، می توان درصد بالایی از ارزش 
افــزوده را بــرای همــدان داشــت افزود: مشــکات 
مالی نوســازی تاکسیداران حل شده و با بانک مهر 
اقتصــاد تفاهمنامــه امضا شــده اما باید مشــکل 

تحویل تاکسی از ایران خودرو هم حل شود.
حســینی با تاکید براینکه موضوع سودمحوری 
در حوزه هــای مدیریــت  اســتانی آفتی اســت که به 
جان شــهر افتاده، افزود: در شهر ما سرمایه گذاری 
امــا  نــدارد  هــم  افــزوده  ارزش  و  نگرفتــه  شــکل 
دســتگاه ها نگاه به اماک دارند و چون در همدان 
ملک ارزشمند است، می خواهند تکالیف خود را بر 

اساس آن انجام دهند.
وی بــا بیان اینکــه نارضایتی هایی هــم در حوزه 
مســکن مهر وجــود دارد گفت: در حــوزه مطالبات 
شهرداری از دســتگاه های دولتی، تنگ نظری گاهی 
در برخــی دســتگاه های نظارتی اتفــاق می افتد که 
شــاید به حوزه مدیریتی مربوط نباشــد و در حوزه 

کارشناسی ربط دارد.
شهردار همدان با بیان اینکه سال گذشته بیش 
از 80 میلیــارد تومــان کــه بــه پیمانــکاران اصفهان 
و جاهــای دیگــر از ما طلبــکار بودند، ثبــت کردیم و 
نهایت کارشناسی کار را آورد و به 20 میلیارد تومان 
تقلیل یافت اظهارکرد: متاســفانه منبع خوبی را به 

خاطر برخی تنگ نظری ها از دست می دهیم.
نایب رئیس شورای اسامی شهر همدان نیز در 
ادامه با اشــاره وجود 3 هزار هکتار بافت فرسوده 
در شهر همدان، گفت: آنچه مسلم است اینکه این 
میزان بافت فرسوده سطح شهر نیاز به نوسازی و 
بازسازی دارد که در این رابطه نیاز است نمایندگان 
مجلــس به مدیریت شــهری کمک کــرده و منابع و 
تسهیات بیشــتری در اختیار شهروندان قرار بگیرد 
تا شــهروندان با انگیزه بیشــتری به سمت نوسازی 

بافت فرسوده بروند.
علــی رضایــی در ادامه با تاکیــد بر اینکــه انتظار 
پیگیــری  بــه  نســبت  مجلــس  نماینــدگان  اســت 
مشــکات شــهرها، کان شــهرها و مراکز استان ها 
توجه ویــژه و پیگیــری داشته باشــند، خاطرنشــان 
کــرد: حوزه حمل و نقل و ترافیک بر اســاس برنامه 
هفتم توســعه وظیفه دولت بوده که کمک به این 

حوزه ضرورت دارد.
وی بــا اشــاره اینکــه در حــال حاضــر در حــوزه 
حمــل و نقل شــهری بیشــتر شــهرها عقب ماندگی 
جــدی دارند که همدان نیز از جمله این شــهرها به 
شــمار می رود، گفت: در صورتی که افزایش قیمت 
بنزیــن به تدریج به ســمت عملیاتی شــدن برود و 
مردم به ســمت حمل و نقل عمومی رجوع داشته 
باشــند به طور قطع شــهر همدان با بحــران جدی 
درحــوزه حمل و نقل عمومی روبرو خواهد بود که 
در ایــن رابطه درخواســت داریم نماینــدگان مردم 
شهرســتان های همدان و فامنیــن در این حوزه به 

مدیریت شهری کمک کنند.
نماینــدگان  نقــش  براینکــه  تأکیــد  بــا  رضایــی 
مجلــس در مدیریت هماهنگ کردن دســتگاه های 
حاکمیتــی و اجرایــی بــا مدیریت شــهری و شــوراها 
مباحــث  دیگــر  یکــی  کــرد:  اســت،اذعان  موثــر 
و  جانمایــی  مســئله  ایــن  بــا  مرتبــط  موضوعــات 
مکان یابــی طرح هــای در حال انجام اجرا اســت که 
عمدتا به دلیل فقدان پیوســت ها ترافیک درشــهر 

مسئله سازمی شوند.
نایــب رئیس شــورای شــهر همدان با اشــاره به 
اینکــه ایجــاد مــدارس خصوصی در شــریان اصلی 
شــهرهمدان باعث ایجاد گره ترافیکی می شود که 
نمایندگان در این رابطه می توانند از طریق بازنگری 
در قوانین کمک حال مدیریت شهری شوند، گفت: 
اگــر طرح های بالادســتی بــا واقعیت هــای موجود 
انطباق داشــته باشــد در رضایتمندی شــهروندان 
و ارائــه خدمــات موثــر بــوده و مشــکات کمتــری 

گریبانگیر شهروندان خواهد بود.
درادامه رئیس کمیســیون گردشــگری شــورای 
اســامی شــهر همدان نیز با بیان اینکه یک ســوم 
جمعیت اســتان در شــهر همدان ســکونت دارند، 
گفت: اولویت شهر همدان از هر نگاهی گردشگری 

است.
حمیــد بادامــی نجــات با تاکیــد براینکه مشــاور 
هــم  همــدان  شــهر  توســعه  چشــم انداز  برنامــه 
دراین دوره و هم دوره قبل به گردشــگری رســیده 
اســت اظهارکرد: به طوری که دو مشــاور با دو نگاه 
متفاوت به اولویت گردشگری در همدان رسیدند.

وی ادامه داد: ضمن اینکه در پرسشنامه ای که 
از مردم جمع شــده بــود نیز این موضــوع اولویت 

قرار گرفته بود.
این عضو شــورا اســامی شــهر همــدان، تأکید 
کرد: گردشــگری زیرســاخت می خواهد کــه هتل و 
مراکــز اقامتــی یکــی از زیرســاخت های گردشــگری 
اســت کــه از قبل تاحــدودی در شــهر انجام شــده 

است.
این عضو شــورای شــهر همــدان با بیــان اینکه 
موضوع مهمتر در حوزه گردشــگری شــهر همدان 
مسئله زیرساخت حمل و نقل به ویژه حمل و نقل 
هوایی اســت، تصریح کرد: شــورا و مدیریت شهری 
حاضر اســت در ایجاد شــرکت هواپیمایی مشارکت 

کند و حتی هواپیما بخرد.
بادامــی نجــات، بــا بیــان اینکــه وقتــی بــه ایــن 
می رســیم که بزرگترین مشــکل گردشگری همدان 
حمــل و نقــل و به ویژه حمل و نقل هوایی اســت، 
طبیعتــا شــهرداری و شــورا تــاش می کنــد در این 
زمینــه همــکاری کند،تشــریح کرد: در ایــن دوره به 
هر دلیلی متاسفانه دســتگاه های دولتی به منابع 
درآمــدی شــهرداری به هــر شــکلی ورود کردند و از 
نماینــدگان مجلس درخواســت داریم ایــن فضا از 
دولت برداشــته شــود و بــه مدیریت شــهری کمک 

شود.
بادامــی بــا بیــان اینکــه متاســفانه هنــوز طرح 
جامع شــهری همــدان بازنگری نشــده اذعان کرد: 
امروز قطار شهری یکی از دغدغه های حمل و نقل 
عمومــی همــدان اســت کــه انتظارمــی رود دراین 
زمینــه همراهی لازم ازســوی نماینــدگان در جهت 
همــراه کــردن مدیــران اســتانی بــرای رســیدن بــه 

مقصود انجام شود.
در ادامــه رئیــس کمیســیون توانمندســازی و 
مناطــق محروم هم با اشــاره بــه اهمیت و ضرورت 
توجــه به تمامی مناطق شــهری، اظهارکــرد: انتظار 
مــی رود مدیــران ارشــد اســتانی و نماینــدگان در 
بازدیدهــای خــود از مناطــق محروم شــهر را نیز در 

نظر بگیرد.
همچنیــن  کــرد:  اضافــه  کرباســیان  مرتضــی 
مطالبــات تمامــی اقشــار جامعه باید مــورد توجه 
باشــد تــا در راســتای رفــع مشــکات دغدغه هــای 

مردم قدم برداریم.
وی عنــوان کــرد:: توجه به امــور و دغدغه های 
مردم از ســوی مســؤلین باعث ایجاد امیدواری در 

شهروندان می شود.
کرباسیان با تاکید برااینکه بحث بعضی موضوع 
ترافیــک اســت اذعــان کــرد: ایــن مســئله دربحــث 
توســعه برپایه گردشگری بسیار حائز اهمیت است 
اما نکته اینجسات که دربحث کنار گذر طی سنوات 

قبل کوتاهی صورت پذیرفته است.
وی ادامــه داد: موضــوع بعــد بحــث مطالبــات 
شــهرداری از دســتگاههای دولتی است که علیرغم 
پیگیری هــا تاکنــون بــه نتیجه نرســیده افــزود: این 
درحالی اســت که در برنامه ششــم توســعه بندی 
داشــتیم که منطبق بــا آن دســتگاه ها برپایه ماده 
77 بدهکار شهرداری میشــدند اما امروز هیچ یک 
از دســتگاه بــه جز علوم پزشــکی نســبت عملیاتی 

کردن و ثبت بدهی ها خود اقدام نکرده اند .
مناطــق  و  توانمندســازی  کمیســیون  رئیــس 
محروم با اشــاره به مشــکل فاضاب و بوی تعفن 
حاصــل از رودخانه هــا جــاری در شــهر گفــت: آنچه 
مســلم اســت اینکــه گل بودجــه مــورد نیــاز بــرای 
تکمیــل 30 درصــد باقی مانــده از شــبکه فاضاب 
شــهر همدان چیز بالغ بر 560 میلیارد تومان است 
بنابرایــن انتظارمــی رود ایــن مهــم بنا حساســیت 
موضــوع ازســوی نمایندگان با جدیت بیشــتری در 

دستورکار قرار گیرد.
وی با اشــاره به اینکه توجه ویژه به تشکل های 
مردمی های اعم وزشی و مذهبی نیز از دیگر نیازها 
جامعه شــهری همدان است، گفت: انتطار می رود 
این مهم نیز ازسوی نمایندگان با همراهی مدیران 
اســتانی در مســیر درســت هدایت و محقق شــود 
چــرا از این هــا میتــوان به عنــوان مشــاورین امین 

مسئولان یاد کرد.
درادامه رئیس کمیســیون فرهنگی و اجتماعی 
شورای اسامی شهر همدان نیز با بیان اینکه یکی 
از مشــکات ما ســند دار نبودن اراضی در همدان 
است حال آنکه قوانین این بخش ضعیف هستند، 
گفت: بنابراین لازم اســت در قوانیــن مرتبط با این 
مســئله هــم در بحث تملک و هــم در بخث تفکیک 

بازنگری لاتزم درمسیر انتفاع عمومی رقم بخورد

ادامــه  افاکــی  ناصــر صفــری  الاســام  حجــت 
داد: مســئله بعــدی موضوع طرح های بالادســتی 
شــهرها همچون طــرح جامع و تفصیلی اســت که 
به نظر می رسد دیگر در بحث مدیریت شهری روال 
موجود درکشورما یعنی بازنگری 10 ساله این طرح 
منسوخ شده می بایست از طرح ها جدید استفاده 

کرد.
وی، افــزود: نکته بعدی بحث عــدم بازدارندگی 
مــاده 100و 101 شــهرداری ها اســت که بایــد دراین 
موضــوع نیــز بازنگــری لازم در قانون شــهرداری ها 

اتفاق بیفتد.
شــورای  عمرانــی  و  فنــی  کمیســیون  رئیــس 
اســامی شــهر همــدان نیــز بــا بیــان اینکــه نقش 
شــهرداری و مدیریت شــهری در حوزه حمل و نقل 
تکالیف بســیار زیادی از نوســازی گرفته تا بهســازی 
و هوشمندســازی و توســعه ســهم حمــل و نقــل 
عمومی از ســفرهای روزانه در شــهر همدان گفت: 
امر اگر این معضل حل نشــود قابلیت تبدیل شده 

به بحران را داراست.
مهدی حیدری ادامه داد: گرچه سالیانه 20 هزار 
خودرو به این شــهر اضافه می شــود و این مسئله 
خــود ام المصائب اســت اما نمیتوان در پاســخ به 
انتظار مردم وح.داین معضل رابیان کرد بلکه باید 

برای آن چاره ای اندیشیده شود.
وی بــا تاکیــد براینکه درقبــال تکالیــف مدیریت 
شــهری دربحــث تامیــن حمــل و نقــل ونوســازی 
وهوشمندســازی آن حقوقــی نیز برای آن ترســیم 
شــده اســت، اذعان کرد: در راس این حقوق ماده 

23 قانون راهنمایی رانندگی است.
حیدری با تاکید براینکه در حال حاضر درشــهری 
پیگیــری  بــه  بنــا  لحظــه  بــه  لحظــه  قزویــن  مثــل 
اعتبــارات مــاده 23 به شــهرداری تزریق می شــود 
زیــرا طبــق قانــون بیــش ازنیمــی عوایــد حاصل از 
جرایــم راهنمایــی رانندگــی بایــد بــه شــهرداری ها 
پرداخت شــود تا آن درمســیر حمل و نقل عمومی 
ارتقــاء آن صرف شــود اذعــان کرد: آنچجه مســلم 
اســت اینکــه در پنــج یا شــش مــاه گذشــته چیزی 
حــدود 500 میلیارد تومان جریمــه اتفاق افتاد اما 
شــهرداری هنوز از این اعتبارات حق خود را دریافت 
نکــرده اســت. ایــن درحالــی اســتکه درایــن حــوزه 
بــه تکایلف خــود درعرصــع هوشمندســازیو غیره 
عمل کرده اســت به محوی که از طریق ارتقاء این 
زیرساختهای طی شهریور ماه همدان رتبه نخست 

کاهش تلفات رانندگی را به خود اختصاص داد.
وی ادامــه داد: موضوع بعــدی ما موضوع کنار 
گذر اســت زیرا اگر ما بتوانیم بار تردد برون استانی 
را از داخــل معابــر شــهر همــدان حــذف کنیــم یک 
اتفــاق مبــارک به لحاظ علوم مهندســی اســت زیرا 
یکــی از راه های مقاوم ســازی یک ســازه برداشــتن 

باره اضافی است.
همــه  کنــار  در  درواقــع  داد:  ادامــه  حیــدری 
ایده هــای خــوب ترافیکی مثــل قطار شــهری یقینا 
اصلــی تریــن درمان ایجــاد کنارگذر و برداشــتن بار 
اســت و به تعبیــری در نبــود کنار گذر اجــرای قطار 

شهری بسان رخت داماد در تن طفل است.
رحیمــی فــر رئیس کمیســیون حقوقی شــورای 
شــهر همدان نیز درادامه حلقــه مفقوده مدیریت 
شهری را عدم یکپارچه مدیریت شهری قلمداد کرد 
و گفــت: انتظارمی روداین مهم به عنوان یک اصل 

درقانون اساسی در دستورکار مجلس قرار گیرد.


